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SPRAWOZDAWCZO WYBORCZE V WZD W TYM NUMERZE : Str.

W dniu 28 marca br. odbyły się obrady sprawozdawczo-wyborczego V Walnego 
Zebrania Delegatów NSZZ „Solidarność” Fabryki Broni. Zebrania w komórkach 
organizacyjnych spółki wyłoniły 39. delegatów na WZD. W obradach wzięło udział 
33 delegatów. Wśród nich była grupa 17 osób, którzy tą funkcję pełnili po raz 
pierwszy. Ten fakt cieszy. - Młodzi przyjaciele, wszystko co zrobicie w niedalekiej 
przyszłości, od Waszej postawy oraz rzeszy Waszych kolegów - związkowców w 
dużej mierze zależeć będzie przyszłość firmy - mówił do delegatów lider fabrycz
nej Solidarności. Wśród delegatów było 3 kobiety, 7 osób miało wykształcenie 
wyższe, 20 średnie a pozostali zawodowe. 20 delegatów nie ukończyło 40 roku 
życia. Realizując sprawy proceduralne wybrano Komisję Mandatowo-Skrutacyjną 
w osobach: J.Chmielewski - przewodniczący, członkowie - M.Czech, 
M.Węgorzewska, B.Nowak, J.Matejek, G. Gumiński, K.Mizera, R.Majewski oraz 
Komisję Uchwał i Wniosków w składzie: M.Malmon i Ł.Kupisz. Obrady protokoło
wał D.Sobczak a prowadzili je D.Dorociński i Zb.Cebula. Gośćmi V WZD byli 
Maciej Borecki członek zarządu spółki, który zabierając głos przedstawił aktualną 
sytuację spółki i perspektywy rozwoju oraz Zdzisław Maszkiewicz przewodniczący 
Zarządu Regionu Ziemia Radomska, który mówił o najbliższych działaniach 
Związku w kraju i regionie,

W trakcie obrad Przewodniczący Komisji Zakładowej Zbigniew Cebula złożył 
delegatom sprawozdanie za okres od 16 maja 2017 roku do 27 marca 2018 r. KZ 
działała w oparciu o Statut Związku, Uchwały: Komisji Krajowej, Zarządu Regionu, 
Rady Krajowej Sekcji Przemysłu Zbrojeniowego oraz Regulamin Pracy przyjęty 
Uchwałą KZ nr 4/2014. Skład KZ tworzyli Prezydium w osobach przew. Zb. Cebu
la, v-ce przewodniczący J. Pasek, sekretarz D. Sobczak, skarbnik A. Pacek, 
członek Krzysztof Mizera oraz Daniel Dorociński, Grzegorz Gumiński, Ryszard 
Górski, Jerzy Kępiński, Zbigniew Karpiński, Roman Kowalski, Krzysztof Król, 
Robert Majewski, Arkadiusz Matejek, Sebastian Strudziński. Z ramienia Związku 
działają: w Radzie Pracowników - Piotr Dygas, Agata Krekora, Mirosław Malmon, 
Dariusz Sobczak i Zbigniew Cebula, w Zarządzie PKZP - Jerzy Pasek, Dariusz 
Sobczak, Tomasz Tomicki, Barbara Gaczkowska a w Zarządzie Klubu HDK-PCK 
Andrzej Obuch, Ewa Jaśkiewicz i Jacek Bartczak. W rozmowach z zarządem w 
pierwszych sześciu miesiącach roku to większość z w/w reprezentowało Związek. 
Wspomagali ich przewodniczący Komisji Wydziałowych nie będący we władzach 
Związku: Adam Gumiński, Zbigniew Marszałek, Robert Orzechowski oraz Jolanta 
Matejek. Później na wniosek zarządu spółki reprezentacja na rozmowy była kil
kuosobowa, głównie byli to członkowie Prezydium KZ. Reprezentanci Związku 
rozmawiali z Zarządem w m.in. w sprawach: wdrożenia nowego Regulaminu 
Wynagradzania, czasu pracy na 2018 r., nagród za sprzedaż, zwiększeniu odpisu 
na ZFŚS, wdrażania PPE, organizacji pracy, warunków pracy, bezpieczeństwa 
pracy, nagrody rocznej dla pracowników, którzy odeszli na emeryturę w 2016 r., 
spraw losowych. Zauważalnym przez wszystkich związkowców był bardzo trudny 
dialog z zarządem spółki.

Bardzo ważnym zadaniem Związku ciągle jest dbałość o bezpieczeństwo pracy. 
Praca w nowej siedzibie spółki nie tylko stwarza nowe bezpieczne stanowiska 
pracy ale powinna obligować każdego do stosowania zasad BHP oraz dbałość o 
estetykę swojego miejsca pracy. Z tym jest różnie. Wydziałowi liderzy związkowi 
tradycyjnie swoje uwagi przekazywali ZSIP Krzysztofowi Koziełowi, inspektorowi 
Mariuszowi Grzeszczykowi a ostatnio pani dyrektor Walczak. Szczegółowe spra
wozdanie z tego zakresu przedstawił Krzysztof Kozieł ZSIP. W październiku ubr. 
zakładowe organizacje związkowe złożyły wniosek do PIP o przeprowadzenie 
kontroli w zakresie przestrzegania czasu pracy w przedsiębiorstwie spółki. W 
piśmie do związkowców PIP potwierdził zastrzeżenia związków zawodowych. 
Delegacje członków KZ i poczet sztandarowy uczestniczyli we wszystkich najważ- 
niejszych uroczystościach związkowych oraz patriotyczno-religijnych organizowa
nych w regionie, które głównie odbywały się w dni wolne od pracy.
Przewodniczący informował, że w okresie pomiędzy 4. Sesją IV WZD a V WZD 
odbyło się 16 protokołowanych posiedzeń członków KZ, podczas których omawia
no sprawy organizacyjne wynikające z działalności statutowej jak również sprawy 
dotyczące aktualnych problemów oraz sytuacji ekonomicznej, produkcyjnej, spo
łecznej przedsiębiorstwa Spółki i jej pracowników. W tym czasie KZ przyjęła 28 
Uchwał oraz 8 Decyzji. W kadencji przyjęto 100 uchwał. Wszystkie były na bieżą
co zrealizowane. Uchwały przyjęte przez delegatów w trakcie obrad 4. Sesji IV 
WZD zostały zrealizowane zgodnie z oczekiwaniami wnioskodawców.
Komisja Socjalna przy KZ na podstawie Regulaminu przyjętego Uchwałą nr 
3/2010 i poprawianego uchwałami 40/2011 i 102/2013, przygotowywała członkom 
KZ opinie i wnioski o przydzielanie zapomóg losowych. Na tej podstawie KZ w 
okresie maj 2017 - marzec 2018 przyznała 6 członkom jednorazowe zapomogi
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4 kwietnia na pierwszym po wyborach zebraniu, spotkali się członkowie 
Komisji Zakładowej. Po realizacji spraw formalnych przystąpiono do wyboru 
składu Prezydium KZ. Przewodniczący Zb. Cebula zaproponował aby w 
Prezydium zasiadali pełniąc funkcję I Wiceprzewodniczącego - Daniel Doro
ciński (RP), II Wiceprzewodniczącego - Jerzy Pasek (P1), sekretarza - 
Dariusz Sobczak (TN), skarbnika - Andrzej Pacek (TN), członka Prezydium - 
Mirosław Malmon (NJ) oraz Łukasz Kupisz (P1). Przewodniczący poprosił 
o zaufanie w tej sprawie, już za rok pozostali członkowie KZ i delegaci ocenią 
pracę Prezydium. W głosowaniu tajnym wszyscy kandydaci ,uzyskali aproba
tę członków KZ. Następnie Zb.Cebula przedstawił projekt Regulaminu Pracy 
KZ, który wcześniej rozesłał pocztą elektroniczną do zapoznania się i wnie
sienia ewentualnych uwag. Regulamin Pracy został uchwalony jednogłośnie. 
Kolejnym punktem obrad było przyjęcie Bilansu oraz Rachunku Zysków i 
Strat za rok obrotowy 2017. Powyższe dokumenty finansowe zgodnie z 
obowiązującym prawem złożone zostały przez Gł. Księgową w II Urzędzie 
Skarbowym. Następnie członkowie KZ powołali komisje problemowe Związ
ku. Później toczyła się dyskusja dotycząca nowelizacji Regulaminu ZFŚS w 
kontekście dofinansowania z tego funduszu kart sportowych i propozycji 
zarządu uniemożliwiającej korzystania ze wsparcia finansowego za aktyw
ność kulturalno-oświatową, pobyt dziecka na zorganizowanym wypoczynku, 
leczenia sanatoryjnego, rehabilitacji medycznej przez nabywców kart sporto
wych. Generalnie związkowcy są za wdrożeniem kart sportowych ale finan
sowanie ich ze środków ZFŚS powinno odbywać się w granicach rozsądku i 
możliwości funduszu. Związkowcy są przeciwni ograniczaniu innych zapisa
nych w regulaminie dot. aktywności, które proponuje zarząd spółki. Postano
wiono wystosować pismo do zarządu wnosząc o odbycie spotkania w tej 
sprawie. Następnie rozmawiano o piśmie zarządu spółki, w którym zapropo
nowano stronie społecznej doprecyzowanie zapisów Regulaminu Wynagra
dzania dot. drugiej odprawy emerytalnej. Po dyskusji uzgodniono, że propo
zycja zarządu odbiega od propozycji związków zawodowych z okresu nego
cjacji regulaminu i samej idei gromadzenia środków pracowników w PPE 
przez okres najbliższych 10 lat. Każdego roku wartość drugiej odprawy eme
rytalnej wypłacanej przez spółkę miała być stopniowo, procentowo korygowa
na. Po 2028 roku druga odprawa emerytalna miała być całkowicie wchłonię
ta przez PPE. Spółka od 2028 r. wypacać miała już tylko jedną odprawę. Po 
krótkiej dyskusji członkowie KZ postanowili zwrócić się do zarządu o pilne 
spotkanie w tej sprawie.
Na najbliższym posiedzeniu, prawdopodobnie 11 kwietnia, członkowie KZ 
mają uchwalić preliminarz budżetu KZ na rok 2018 oraz zapoznać się 
z efektami rozmów z zarządem spółki.

KOMUNIKAT RADY PRACOWNIKÓW NR 8

Informujemy pracowników Fabryki Broni „ŁUCZNIK” - Radom sp. z o.o., 
że w dniu 8 marca 2018 roku odbyło się kolejne spotkanie Rady Pracowni
ków z Zarządem FB, w którym wziął udział prezes zarządu Pan Adam Suliga, 
członek zarządu Pan Maciej Borecki, Pani Małgorzata Walczak dyrektor 
pionu organizacyjno - personalnego oraz Pan Radosław Pypeć dyrektor 
finansowy. W trakcie spotkania zostały przekazane następujące informacje: 
-dyrektor finansowy Pan Radosław Pypeć przekazał wykresy przedstawiają
ce przychody ze sprzedaży oraz wynik netto narastająco od 2015 do 2017 
roku. Z wykresów z danymi wynika, że Fabryka Broni w 2017 roku osiągnęła 
przychody ze sprzedaży w wysokości 95 686 tys. zł, a wynik netto (zysk) 
wyniósł 5 483 tys. zł.
-zarząd podtrzymał wolę zaproponowania właścicielowi spółki (z ostatniego
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c.d ze str. r losowe Tradycyjnie, 8 Marca uhonorowano koleżanki ze Związku, które 
otrzymały kwiatki i bony podarunkowe. Wcześniej panie otrzymały słodycze z okazji 
dnia Św. Walentego. Jak każdego roku grupa związkowców przebywała na wy
cieczce w Zakopanem tym razem z wypadem do Miszkolca i Tokaju. W ramach 
ogólnopolskich akcji .Solidarności" popierającej Honorowe Dawstwo Krwi w sierpniu 
ubr. zakupiono paczki ze słodyczami dla 14 członków Związku, którzy brali udział w 
akcjach oddawania krwi.
Z okazji 37. rocznicy powstania .Solidarności" zorganizowano spotkanie dla wszyst
kich członków Związku z FB. Prezydent Radomia wręczył 5 wyróżniającym się 
związkowcom Medale Herbowe Miasta Radomia.
W okresie Świąt Bożego Narodzenia'17 dla wszystkich członków Związku zakupio
no bony podarunkowe. Zgodnie z kilkudziesięcioletnią tradycją, każdego roku w 
trzecią niedzielę września, zorganizowano dla członków .S" i ich rodzin wyjazd 
autokarowy na Jasną Górę w ramach Ogólnopolskiej Pielgrzymki Ludzi Pracy. 
Uczestnikami było 70 osób. Jak każdego roku we wrześniu pracownicy- 
związkowcy FB uczestniczyli w Pielgrzymce Pracowników Przemysłu Zbrojeniowe
go i Lotniczego do skarżyskiego Sanktuarium Najstarsi członkowie Związku koń
czący swoją pracę zawodową i przechodzący na emeryturę, oprócz zasiłku statuto
wego otrzymują dyplom z podziękowaniami, bagnet z okolicznościową grawerką 
oraz okolicznościowe wydawnictwa książkowe.
Tradycyjnie w rocznicę zbrodni na robotnikach Fabryki Broni dokonanej przez nie
mieckich okupantów, KZ zorganizowała obchody z udziałem oficjalnych delegacji 
politycznych, społecznych, parlamentarzystów oraz władz miejskich. W niedzielę 15 
października po uroczystej mszy świętej uczestnicy przemaszerowali pod Pomnik, 
gdzie kontynuowano uroczystości. Koszty organizacji uroczystości tradycyjnie 
pokrył Związek.
Gospodarka finansami KZ odbywa się zgodnie z obowiązującym w kraju przepisa
mi i prowadzi ją od 1980 roku gł. księgowa pani M.Szwagierek. Wynagrodzenie za 
tą pracę i podatek od niego to roczny wydatek w kwocie 4.427 zł. Skarbnik A.Pacek 
wypełniał swoje obowiązki polegające m in. na gospodarowaniu gotówką i przygoto
wywaniu raportów kasowych, które sprawdzał przewodniczący a kontrolowali człon
kowie Komisji Rewizyjnej. Gł. Księgowa przygotowała Bilans oraz Rachunek Zy
sków i Strat za rok obrotowy'17. Uzyskaliśmy stratę w kwocie 879,28 zł, która po
kryta będzie z zysków osiągnięte w przyszłych okresach Wymagane dokumenty tj. 
Bilans oraz Rachunek Zysków i Strat wraz z odpowiednim CIT-8 złożono w II Urzę
dzie Skarbowym w Radomiu. Uchwałą nr 76/2017 uchwalono Preliminarz budżeto
wy na rok obrotowy 2017. Wydatki obligatoryjne KZ tj. 40% składki do Komisji Kra
jowej, Zarządu Regionu, Krajową Sekcję Przemysłu Zbrojeniowego i jej działalność 
pochłaniają znaczną część wpływów KZ. Ważniejszymi pozycjami w wydatkach 
ub.r. są jeszcze: wypłata zasiłków statutowych, zapomogi losowe, organizacja 
WZD. Regularnie raz w miesiącu rozprowadzany był w spółce przez v-ce przewod
niczącego J. Paska Biuletyn “Solidarności" Ziemi Radomskiej w ilości ok 80 sztuk 
Przewodniczący przygotowywał komunikaty, informacje, dokumenty związkowe, 
opinie prawne, komentarze, związkowe aktualności, które przekazywał poczta 
elektroniczną oraz publikował na wydziałowych tablicach związkowych, na naszej 
witrynie internetowej prowadzonej społecznie przez R. Majewskiego oraz w Biulety
nie KZ. Przewodniczący KZ przygotowywał biuletyn KZ. W okresie sprawozdaw
czym wydano 18 numerów biuletynu, który pozwala członkom na uzyskanie bieżą
cych informacji i na poszerzenie wiedzy, co wiąże się z poprawą skuteczności 
Związku.
Na przestrzeni okresu sprawozdawczego szeregi Związku zasiliło 16 pracowników. 
Niestety 1 osoba wypisała się na własną prośbę (Głuch NJ). Dwóch związkowców 
zwolniło się z fabryki, a 11 odeszło na emeryturę (Marek Dujka, Stanisław Gos, 
Ewa Krzemińska, Ewa Maj, Marianna Siwiec, Edward Kowalewski, Andrzej Ak- 
szmit, Marek Dębała, Adam Słota, Andrzej Kochański, Adam Koźlik)). Na dzień 
dzisiejszy w naszej organizacji zakładowej jest 217 członków pracujących Najniż
sza wysokość składki to 25 zł. Najwyższa składka to 48 zł. Średnia składka w ub.r. 
wynosiła 30 zł.
Zdaniem przewodniczącego zauważalnym było zbyt małe zaangażowanie liderów 
wydziałowych i członków KZ w działalność Związku. Dominowało oczekiwanie, że 
ktoś to zrobi za nas Oczywiście zdrożała też odwaga cywilna Należy wyrazić 
nadzieję, że wraz z nową kadencję sytuacja ulegnie poprawie i zwiększy się zaan
gażowania młodszych liderów związkowych. Zb.Cebula podkreślał, że należy 
kontynuować prace w kierunku doskonalenia wiedzy związkowo - prawnej tj. po
znawania Statutu, podstawowych ustaw i rozporządzeń z zakresu prawa pracy. 
Potrzebna jest też skuteczniejsza wewnętrzna polityka informacyjna przede wszyst
kim transparentność działań, tak by wszyscy członkowie identyfikowali się z 
„Solidarnością" i celami, które Związek wytyczył do osiągnięcia. Musimy sobie 
wszyscy zdawać sprawę, że sukcesy „Solidarności" zależeć będą w dużym stopniu 
od liczebności, zaangażowania wszystkich i wkładu pracy w działanie Związku w 
Fabryce Broni.
Oceniając współpracę z zarządem spółki przewodniczący stwierdził, że powinna 
być dużo lepsza, po prostu partnerska. Zwrócił uwagę na fakt ubiegłorocznych 
zmian personalnych na stanowiskach: dyrektora technicznego, dyrektora produkcji, 
dyrektora handlowego, kierownika działu marketingu, kierownika działu logistyki, 
kierownika działu planowania produkcji, kierownika działu zarządzania jakością, 
specjalisty ds BHP Ważnym uwagi jest fakt zaciągnięcia przez zarząd spółki kre-

-dytu ponad wartość kapitału zakła
dowego spółki z niespełna 3 letnim 
okresem spłaty, w celu odnowienia 
parku maszynowego na nowocze
sny. Wymiana parku maszynowego 
stała się potrzebą chwili Jednak 
zdaniem KZ podjęto duże ryzyko. 
Należało skuteczniej zabiegać u 
Właściciela o dokapitalizowanie 
spółki, wtedy kredyt byłby mniejszy. 
Niestety to należy zaliczyć do pora
żek lokalnych polityków PiS. Kilka
krotnie liderzy „Solidarności" apelo
wali o to do polityków PiS. W FB 
systematycznie zwiększane jest 
zatrudnienie co związkowców po
winno cieszyć. Zauważalnym jest 

jednak wzrost stanowisk nieprodukcyjnych, co niestety niepokoi. Grupa pracow
ników bezpośrednio produkcyjnych liczy 264osoby, 99 jest pośrednio produkcyj
nych oraz 158 umysłowych. W FB pracuje 521 osób. Liderzy „Solidarności" 
prowadzili kilkukrotne rozmowy z członkami Rady Nadzorczej. Należy podkre
ślić, że dialog prowadzono ze zrozumieniem strony społecznej.
Na zakończenie przewodniczący podziękował wszystkim związkowcom oraz 
M.Boreckiemu za współpracę. Życzył trafnych wyborów i podjęcia dobrych dla 
związkowców Uchwał.

Następnie sprawozdanie złożył przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mirosław 
Malmon. Komisja Rewizyjna przeprowadziła kilka kontroli zarówno gospodarki 
finansowej jak i działalności statutowej KZ w trakcie których nie stwierdziła 
żadnych uchybień czy nieprawidłowości. Wnioskowała o udzielenie absoluto
rium ustępującemu przewodniczącemu oraz członkom Komisji Zakładowej. 
Następnie raport z działalności złożył ZSIP Krzysztof Kozieł. Delegaci wysłuchali 
również sprawozdania Zakładowej Komisji Wyborczej.
Po krótkiej dyskusji nad sprawozdaniami delegaci udzielili absolutorium ustępu
jącym władzom Związku za działalność w okresie maj 2017- marzec 2018.
Następnie przystąpiono do części wyborczej Wybierano władze na kadencję 
2018 - 2022. Na przewodniczącego KZ zgłoszono jedną kandydaturę - 
Zb.Cebuli Przed wyborem kandydat nakreślił program działania KZ na najbliż
sze 4 lata w zakresie zakładowym, branżowym jak i regionalnym. W wyniku 
tajnego głosowania wszyscy delegaci oddali swoje głosy na Zb.Cebulę. Głosów 
nieważnych nie było. Delegaci ustalili, że KZ liczyć będzie 23 osoby razem z 
przewodniczącym. W szranki wyborcze stanęło 25 kandydatów W wyniku tajne
go głosowania już w pierwszej turze wybrano skład KZ. Zostali nimi: Daniel 
Dorociński (RP), Piotr Dygas (RK), Adam Gumiński (P1), Grzegorz Gumiński 
(P2), Dariusz Jędrzejewski (TU), Jerzy Kępiński (P1), Zbigniew Karpiński (P1), 
Łukasz Kupisz (P1), Marcin Kiełbasa (P1), Włodzimierz Książek (RP), Zbigniew 
Komorek (NJ), Mirosław Malmon (NJ), Krzysztof Mizera (P3), Arkadiusz Matejek 
(P1), Robert Majewski (P1), Andrzej Pacek (TN), Dominik Pacek (RR), Jerzy 
Pasek (P1), Daniel Pysiak (P3), Dariusz Sobczak (TN), Bartłomiej Sławiński (P1) 
i Bernard Wójcik (P1).
WZD ustaliło, ze Komisja Rewizyjna ma liczyć 7 członków. O wybór do niej 

ubiegało się 8 kandydatów. W wyniku tajnego głosowania w skład Komisji Rewi
zyjnej wybrano: Małgorzatę Węgorzewską (P1), Roberta Orzechowskiego (TL), 
Krzysztofa Pożyczkę (NJ), Bogdana Nowaka (P1), Ewę Jaśkiewicz (P1), Seba
stiana Strudzińskiego (P3) i Jerzego Korczaka (P1). Kolejnymi tajnymi głosowa
niami był wybór po 3. delegatów na Walne Zebranie Delegatów Regionu Ziemia 
Radomska oraz Krajowej Sekcji Przemysłu Zbrojeniowego. O mandat w każdym 
wyborze ubiegało się po 4 kandydatów Delegaci zgodnie powierzyli obydwa 
mandaty Zbigniewowi Cebuli, Dariuszowi Sobczakowi i Danielowi Dorocińskie- 
mu. W trakcie przerw na liczenie głosów w głosowaniach tajnych prowadzono 
dyskusję na temat działalności Związku. Przyjęto kilka Uchwał m in. w sprawie 
kontynuacji przynależności do KSPZ, podwyższeniu stawek zasiłków statuto
wych, szkoleniu działaczy związkowych, wdrożenia dodatkowego indywidualne
go ubezpieczenia zdrowotnego o szczegółach poinformujemy na łamach na
stępnego biuletynu.

C.dzestr. 1

ostatniego spotkania RP z zarządem), aby przy podziale zysku z 2017 roku 
uwzględnić również nagrody dla pracowników. Dyrektor finansowy poinformo
wał, że raport końcowy za rok obrotowy 2017 (opinia biegłego) będzie opraco
wany do końca marca br., który wraz z wnioskiem dotyczącym podziału zysku 
będzie złożony do RN. Ostatecznie o podziale zysku zadecyduje właściciel 
spółki
-zarząd poinformował, że wypracowanie tak wysokiego zysku było możliwe 
dzięki zwiększeniu wydajności pracy.

Przewodniczący 
Piotr Dygas

Sekretarz
Agata Krekora
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